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   Protokół nr XXVII/2021 

przebiegu XXVII sesji Rady Powiatu w Śremie, 

przeprowadzonej w trybie zdalnym w piątek 26 marca 2021 r. 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00. 

W sesji udział wzięło 17 Radnych.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyły również:  

1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

3. Natalia Walczak Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Starostwa Powiatowego 

w Śremie. 

4. Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu.  

5. Karolina Gałuszka Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie. 

 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XXVII sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Powiedział, że na podstawie art. 32 ust. 2, pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 920), w związku z art.15zzx ust.1 i 2 ustawy  

z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 ze zm.),  przeprowadzimy w trybie zdalnym 

sesje. 

 

Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 ust. 

1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o 

samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził (każdy Radny potwierdził swoją obecności wciskając 

przycisk kworum w systemie eSesja), że w sesji uczestniczy 17 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować prawomocne 

uchwały.  

 

Przewodniczący zgłosił wniosek Zarządu Powiatu o zmianę porządku obrad poprzez usunięcie 

punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi Śremskiemu lub jego jednostkom 

organizacyjnym, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

  

Przewodniczący poddał pod głosowanie usunięcie wymienionego punktu z porządku obrad. Rada 

powiatu jednogłośnie (17 głosów za) zadecydowała o usunięciu  ww. punktu.  

 

Po zmianie porządek przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 
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4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie za 2020 rok 

wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej oraz zestawieniem potrzeb w 

zakresie systemu pieczy zastępczej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 

2021 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego. 

11. Informacja z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za 2020 rok. 

12. Interpelacje i zapytania Radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XXVI posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XXVI sesji 

z dnia 26.02.2021 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (16 głosów za, Radny Hieronim 

Bartkowiak nie oddał głosu z uwagi na problemy techniczne).  

 

Ad 3.  

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik (wideokonferencja) poinformowała, że sprawozdanie 

Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 26.02.2021 r. 

stanowiące załącznik nr 4 do protokołu nie wymaga uzupełnienia. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy?  

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odczytał uzupełnienie sprawozdania z 

działalności Zarządu Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że Sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie za 2020 r. wraz z wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej oraz zestawieniem potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej było 
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przedstawiane i omawiane przez panią Karolinę Gałuszka Kierownika Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Śremie na posiedzeniu Komisji Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o 

zgłaszanie pytań.  

 

Radni nie zgłosili pytań.   

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Sprawozdanie PCPR stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie  wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 

2021 rok.  

 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały. (Opinie do wszystkich 

podejmowanych uchwał stanowią załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr  XXVII/212/2021  w sprawie wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 

2021 rok została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 

8 do protokołu. 

 

Ad 7. 
Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały.  

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 
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Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXVII/213/2021 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku  została podjęta 

przez Radę Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Oświaty, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały.  

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr XXVII/214/2021 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków została podjęta 

przez Radę Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2021. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

poprosił o przedstawienie autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) omówiła autopoprawki, które 

stanowią załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) zapytał czy oszczędności inwestycyjne wynikają  

z tego, że został zmniejszony zakres prac, czy wynegocjowano lepsze ceny.  Dodał, że cieszy się i 

gratuluje, że takie oszczędności zostały poczynione. Ponadto pogratulował panu Staroście, że 

powstałe oszczędności zostały przeznaczone na dalsze zadania inwestycyjne. Tym bardziej, że 

zadań jest bardzo dużo, a środków na ich realizację zawsze za mało.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że nie został zmieniony zakres 

prac, ponieważ  na realizację zadań zostały ogłoszone przetargi. Po otwarciu ofert przetargowych 
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udało się uzyskać oszczędności w kwocie ok. 3 mln zł. Dlatego można zaplanować nowe zadania 

inwestycyjne. Dodał, że uzyskanie oszczędności było możliwe dzięki temu, że powiat posiada 

płynność finansową i wcześnie ogłaszał przetargi.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie komisji stałych i Klubów.  

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzegania Prawa zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXVII/215/2021 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2021 została podjęta przez 

Radę Powiatu (16 głosów za, radny Hieronim Bartkowiak nie oddał głosu z uwagi na problemy 

techniczne) i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad 10.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego.  

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji, więc poprosił jedynie o przedstawienie autopoprawek.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 

13 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji i Klubów o projekcie 

uchwały.  

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzegania Prawa zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały.  

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

  

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę.  
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Uchwała nr XXVII/216/2021 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Informacji z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za 2020 r., która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Powiedział, że informacja była przedstawiana na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu, w 

związku z tym otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań do pani Natalii Walczak Inspektor 

Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Starostwa Powiatowego w Śremie. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) poprosił, aby radny Emil Majsner wyjaśnił 

co miał na myśli mówiąc „czy wynikiem oszczędności są negocjacje cen”.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że radni są po to aby zadawać pytania. 

Dlatego duże oszczędności są powodem do radości, ale pojawiają się pytania w jaki sposób 

powstały. Jeśli oszczędność na inwestycji wynosi ¼ to pojawiają się pytania czy nastąpiła zmiana 

zakresu prac. Pan starosta powiedział, że nie jest możliwa zmiana zakresu prac co wynika  

z przetargów. Dlatego radny domyśla się, że została wynegocjowana lepsza cena wynikająca  

z sytuacji rynkowej.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że prowadząc przetarg na 

realizację zadania nie może być mowy o negocjacjach cenowych. Dodał, że pan Radny bardzo 

zręcznie wybrnął z tego pytania.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) zapytał jak wygląda sytuacja w śremskim szpitalu w 

związku z COVID-19. Czy szpital jest dobrze zaopatrzony w butle z tlenem.   

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odpowiedział, że sytuacja jest trudna. Od 

kilku tygodniu brakuje miejsc na oddziale covidowym. Zwalniają się pojedyncze miejsca w 

wyniku ozdrowienia lub zgonu. Oddziały wraz z OIOM są zapełnione. Jeżeli chodzi o 

zaopatrzenie w tlen to starosta pomyślał o tym w ubiegłym roku i zaproponował montaż drugiego 

zapasowego zbiornika. Niestety szpital poczynił kroki z firmą Linde Gaz, która miała ten zbiornik 

zamontować. Okazało się jednak, że wojewódzki konsultant do spraw tlenu z Wielkopolskiego 

Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu przekazał ten zbiornik do innego szpitala. Spowodowane to 

było tym, że niektóre szpitale nie posiadały żadnego zbiornika tlenu. W tym roku (w ramach 

rekompensaty za to, że nie otrzymaliśmy zbiornika w ubiegłym roku) Urząd Wojewódzki 

przekazał środki finansowe na montaż dodatkowego zbiornika. W dniu 19.03 br. został wylany 

beton pod montaż zbiornika i prawdopodobnie 02.04 br. zostanie on zamontowany. Obecnie 

posiadamy 6-tonowy zbiornik, który bez covidowych oddziałów wystarczał na 2 miesiące.  

W drugiej fali epidemii wystarczał na 2 tygodnie. W tej chwili zużywana jest ok. 1 tona tlenu na 

dobę, więc dostawy tlenu odbywają się dwa razy w tygodniu. Póki co nie ma problemu z 

dostawami. Starosta wyraził nadzieję, że montaż drugiego zbiornika o pojemności 3 ton będzie 

dodatkowym zabezpieczeniem dla szpitala. Tym bardziej, że słyszymy w  mediach o miejscach, w 

których brakuje tlenu.  
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Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że na chwilę obecną w powiecie 

śremskim liczba zachorowań przekracza 50 osób. 

 

Radny Wojciech Śwodurski (wideokonferencja) powiedział, że w ubiegłym miesiącu składał 

interpelację w sprawie poprawy warunków oddawania krwi w Punkcie Krwiodawstwa, 

znajdującym się na terenie Szpitala Powiatowego im. Tadeusza Malińskiego w Śremie. Otrzymał 

satysfakcjonującą go odpowiedź z Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w 

Poznaniu, ponieważ została wprowadzona internetowa rezerwacja wizyt dla dawców. Zarówno 

radny (już korzystał z internetowej rejestracji) i dawcy krwi są bardzo zadowoleni z tego 

rozwiązania. Podziękował Przewodniczącemu Rady za szybką reakcję i przekazanie interpelacji 

do RCKiK.  

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Radni nie zgłosili w tym punkcie wniosków i informacji. 

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji 

odbędą się 29 kwietnia natomiast sesja jest zaplanowana na 30 kwietnia. 

 

Przypominał o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych do dnia 30.04 dodał, że Radni 

otrzymali email z formularzem w dniu 26.03. 

 

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XXVII 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1344. 
 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  


